
Acta pendent d’aprovació formal. Podeu enviar les  vostres esmenes a consellfp@terrassa.cat

PLENARI EXTRAORDINARI DEL CONSELL DE LA FORMACIÓ PROFESSIONAL DE 
TERRASSA

Data: 15 de desembre de 2022
Lloc: Sala d’actes de l’Institut Terrassa, Rambla d’Ègara, 331. Terrassa
Hora d’inici: 17.27h

Reglament Representació Participant Delegació Assistència

Presidència Alcalde Jordi Ballart

Teresa 
Ciurana i 
Nuria Marin SI

Vicepresidència Institut Industrial Josep Armengol SI
1 de cadascun dels grups 
municipals 

PSC Carlos Làzaro SI
Ciutadans David Aguinaga Abad SI
Junts x Terrassa Montserrat Caupena

ERC
Josep Miquel Villagrasa
Rodés

Tot x Terrassa Salvador Esquius 

2 de la Corporació amb 
competències en Educació

Regidoria Educació Teresa Ciurana SI
Direcció de serveis Teresa Buch SI

2 de la Corporació amb 
competències en 
Ocupació.

Regidoria Ocupació Nuria Marin SI

Direcció de serveis Pilar Gutierrez SI
1 de la Corporació amb 
competències en Comerç i
Turisme. Regidoria de Comerç Jennifer Ramírez SI

Regidoria de Turisme Pep Forn S’excusa
1 de la Corporació amb 
competències en Joventut. Regidoria Joventut Ona Martínez SI
1 de la Corporació amb 
competències en 
Polítiques de gènere.

Regidoria Polítiques de 
Gènere Núria Marín

1 de la Corporació amb 
competències en Serveis 
socials.

Regidoria Serveis 
Socials Noel Duque

1 de la Corporació amb 
competències en 
Universitats. Regidoria Universitat Pep Forn
1 de la Corporació amb 
competències en 
Innovació. Regidoria Innovació Pep Forn

1 de la Corporació en Reg Desenvolupament Núria Marín 



Activitats econòmiques. Econòmic
1 de la Generalitat amb 
competències en 
Ensenyament 

Coordinació Territorial 
d’FP Josep Lluís Medina SI

1 de la Generalitat amb 
competències en Treball i 
Indústria. Direcció oficina SOC

Francesc Xavier 
Argüello SI

1 de la Diputació de 
Barcelona amb 
competències en 
Educació.

Gerència Serveis 
d’Educació

Francesca Alaminos 
Escoz Sara Maroto SI

1 de la Diputació de 
Barcelona amb 
competències en 
Promoció Econòmica

Coordinació 
Desenvolupament Eco Javier Villamayor

1 del Consell Comarcal 
del Vallès Occidental.

Conselleria Educació i 
Formació Manuel Robles Elena Donate SI

1 de la Cecot. Direcció de Formació Eulàlia Martínez SI
1 de gremis i/o empreses 
de la Cambra Comerç, 
associats Consell Vocalia comité executiu Pere Rodríguez i Carbó
1 de la Cambra de 
Comerç. Presidència Cambra Ramón Talamás SI
1 de cadascuna de les 
empreses, associacions 
empresarials o institucions
d’aquest caràcter, que 
vulguin integrar-se al 
Consell

LAMP Marta Puigdengolas 
Gràfiques Olsa Joan Solanellas
Assessoria Vallparadis Carles Argelagós
Assemp Miguel Angel Salazar
RACC Club Sonia Sampietro
Serafi Jaume Gázquez 
Alpe Margarida López
LEITAT Marta Cid SI
Circutor Ramon Comellas
Kern Pharma Ferran Vidal
Cimatech S.L. Josep Mª Sorolla
ESTAMP SA Roser Balagué
Terrassenca 
d’Informàtica i Serveis Miquel Ortiz
Consorci Sanitari de 
Terrassa Manuel Tornadijo Pérez
INTA Informàtica Miquel Cortés Serra
LaFACT Fupar Montserrat Lao SI
Fundació La Llar 
(LaFACT gent gran) Josep Datzira Navarro
Autogaratge Dani Daniel Pellicer 
Casarramona Antoni Casarramona 

Obiols



MAPFRE Pere Salazar 
NIFCO Jordi Miranda
INEO Prototipos Raúl Aguilera Molina
PROLINE Jordi Miquel Morlà
ASEITEC Carles Cosials

1 de cada Gremi constituït
a la ciutat.

Gremi Quimic Rossend Marquès
Institut Industrial Francesc Roca Núria Aurell
GREINTEC Ignasi López i Vidal 
Fusters, Ebenistes i 
Similars Joaquim Soler Macià 
Gremi de la Construcció Noel Cabello
Unió empresarial 
metal·lúrgica Antoni Abad SI

2 de l’organització 
sindical Unió General de 
Treballadors

UGT Mónica Vitolo

UGT Elena Gonzalez SI

2 de l'organització sindical
Comissions Obreres.

CCOO Jose F. Domínguez SI

CCOO Jose Cabello SI
1 per a cadascun dels 
sectors de producció 
implicats dels sindicats 
CCOO i UGT.
1 de cadascun dels centres
de formació professional 
i/o ocupacional de 
Terrassa i àrea 
d’influència que vulguin 
integrar-se al Consell.

Escola Llar Joan Carles Bell
Ins Nicolau Copernic Victor Lino Martínez

Creixen Maite Màrquez
Mª Carme 
Huertas SI

Ins Santa Eulàlia Manuel Torres 
Escola d'Art i Disseny Ramon Alemany SI

Ins Terrassa Anna Molist 
Carme 
Pleguezuelos SI

Egara Formació Montse Magaña 
Cingle Josep Oriol Ventura
L'Heura Pilar Fernández SI
Ins Montserrat Roig Marina Roncal
ESTAE (Ins Teatre) Aleix Soler
CET Segle XX Josep Maria Arcos

Ins Cavall Bernat Romà Revelles
Angels 
Pujantell SI

Salesians Miquel Armengol S’excusa

Escola Edgar
Montse Ramon 
Carrasquer S’excusa

Joaquima de Vedruna Ferran Castro S’excusa

Vilamanyà
Ana Mª Vilamanyà 
Guiteras

Ins Blanxart Antònia Rodríguez Marta 
Fuentes 

S’excusa



Bellvís
Autoescola Vallparadis Jose Juan Vilar García
Actiu Humà Núria Patsy Roser Adell SI
Centre FP Sant Llàtzer Montserrat Comelles

Centre FP Atletia
Marc Barrachina 
Rotllàn

Vedruna Vall 
Ismael Peràlvarez 
Garrido

1 de les Associacions de 
Mares i Pares d'alumnes.
1 de cadascuna de les 
Universitats presents a la 
ciutat, així com aquelles 
que, per la procedència de 
l'alumnat o per altres 
raons, vulguin integrar-se 
al Consell.

Sots director ESEIAAT David González

Director de SS. ESCODI Cristian Verdaguer
1 de cadascuna de les 
Associacions, Entitats, 
ONG, etc. que el seu 
àmbit d’actuació estigui 
relacionat amb els 
objectius d’aquest Consell
i que vulguin integrar-se 
en el Consell.

Creu Roja Marià Gàllego 

AM Alexandre Galí Núria Esteba

AMITS (Ass. Mestres 
industrials i tècnics 
superiors) Angel Buxó S’excusa

1 de cadascun dels 
municipis de l’àrea 
d’influència de Terrassa 
adherits al Consell.

Ajunt. Ullastrell Alcalde Sr. Jaume Puig Puig
Ajunt. Vacarisses 
Alcalde Antoni Masana Ubach
Ajunt. Rellinars 
Alcaldessa Marta Roqué Aubia SI
Ajunt. Viladecavalls 
Alcalde

Cesca Berenguer 
Priego

1 de cadascun dels 
col·lectius de joves de la 
ciutat adherits al Consell. 

Representants Col.lectiu 
Joves

Roc Farnós Maru El 
Ahmadi

SI               
SI

Altres membres de la 
Comissió Permanent que 
no tinguin representació 

Vocal comité executiu 
Cambra Pere Rodríguez i Carbó

Altres persones assistents 
o invitades al Plenari

Cambra de Comerç Josep Beltran SI
Sònia Pérez SI
Albert Moreno SI
Sr. López SI

SOC Elena Rivera SI
Cecot Oriol Alba SI

Pere Ejarque SI
Núria Borrell SI

Cap d'Àrea Cicles Vida Santi Martinez SI



Cap Orientació i Acció 
Educativa Javier Lacárcel SI
Servei Educació 
Secretaria tècnica del 
Consell Marta Mencia SI

Servei Educació (FP)
Marta Dinarès    
Nathalie Emond

SI                
SI

Foment Verònica Ruiz SI
Foment Maribel Gelis SI
Servei Estudis i 
Observatori Xavier Muñoz SI
Servei Estudis i 
Observatori Sonia Moreno SI

La sessió del Plenari comença a les 17.27h

Teresa  Ciurana  dóna  la  benvinguda  als  membres  del  Consell  de  l’FP de  Terrassa  i  destaca  la
voluntat de donar resposta al desencaix entre l’FP i les necessitats de les empreses del metall i el
tèxtil.  Explica  que  l’informe  neix  a  partir  de  l’interès  del  vice-president  del  Consell,  Josep
Armengol, al qual dona les gràcies abans de donar-li la paraula.

Josep Armengol destaca la participació de l’Ajuntament, el SOC, la Cambra i la Cecot i dóna mèrit
a  qui  ha  sabut  acabar,  en  particular  a  Pere  Ejarque,  facilitador  del  treball.  Diu  que  surten
conclusions i plans d’acció que s’han de concretar, els agents implicats han d’actuar, en particular
les  empreses.  Tot  i  haver-hi  conclusions,  cal  tenir  en  compte  el  tema  salarial  que  no  es  pot
revaloritzar en el cas del tèxtil per la competició amb mercats externs. 

A continuació Pere Ejarque saluda els membres del Consell, apunta que l’informe s’inicia el tercer
trimestre del 2021 en el marc del Consell de l’FP partint de la pregunta si l’oferta de l’FP satisfa la
demanda dels  sectors  del  tèxtil  i  del  metall.  Posa en valor  el  treball  en conjunt  de les  entitats
impulsores i anuncia les tres parts de l’informe: diagnòstic, focus en els dos sectors i conclusions,
que detalla a continuació.

La primera part de l’estudi descriu el marc general de l’FP, la nova FP, l’FP a altres països, els
agents  de  l’FP i  els  centres  i  institucions  de  l’FP a  Terrassa.  A continuació  s’analitza  el  teixit
productiu  a  Terrassa  i  el  pes  d’aquests  sectors.  Per  acabar  es  defineix  el  perfil  de  l’alumnat
matriculat i l’alumnat potencial. 

La segona part se centra en l’encaix entre les necessitats dels sectors i la formació professional.
Consta d’estudis, informes, enquestes i entrevistes a empreses del metall i del tèxtil.

La tercera part presenta conclusions i plans d’acció.
Pere Ejarque comenta primer els DAFO de cada sector, començant amb el tèxtil:

 Oportunitats:  previsió de creixement,  aposta tecnològica,  FP dual,  persones treballadores
especialistes, orientació de les persones joves i adultes, reorientació, etc.

 Amenaces: dificultat de trobar perfils específics, relleu generacional, fuga de treballadors
cap a la competència, baix prestigi, dificultat del relleu dels especialistes, etc.



 Fortaleses: processos especialitzats, empreses petites, sector estable i potent, llocs de treball
estables amb continuïtat, etc.

 Debilitats: no hi ha empreses grans, dificultat de trobar personal, oferta d’FP insuficient,
realitats  diferents entre centres i empreses, processos molt específics, dificultat de trobar
talent, condicions laborals a vegades dures, etc.

Sector del metall:
 Oportunitats: previsió de creixement, persones treballadores especialistes, més de la meitat a

l’àmbit productiu, orientació cap a STEM donant valor a actituds i aptituds, etc
 Amenaces:  dificultat  de trobar  persones treballadores,  relleu generacional,  fuga cap a  la

competència, baix prestigi, treballadors especialistes, etc.
 Fortaleses: processos especialitzats, salaris més alts, sector de futur, etc
 Debilitats: dificultats per trobar persones especialistes, necessitat de fer formació interna,

dificultats amb el lligam entre l’FP i les empreses, etc.

En  segon  lloc,  Pere  Ejarque  presenta  els  tres  blocs  de  la  part  de  plans  d’acció:  orientació-
sensibilització, centres integrats d’FP i reorientació estratègica del sector. Per finalitzar, destaca que
l’informe, al qual es vol donar continuïtat comptant amb el suport de l’Ajuntament, la Generalitat i
les empreses, està penjat a la web. Tot seguit dona pas a Ramon Talamás.

Ramon Talamás explica que vol fer critiques en positiu. En primer lloc lamenta que l’informe hagi
trigat 15 mesos i destaca en negatiu que moltes empreses no hagin respost el qüestionari. En segon
lloc apunta que la part d’anàlisi de l’informe és molt llarga en comparació amb les conclusions en
les quals falta concreció de pressupost, mesures i timing. Per una altra banda apunta que hi ha més
sectors que necessitarien un treball semblant i si el Consell no té la capacitat d’estructurar una bona
resposta, l’esforç no serveix de res. Afegeix que les empreses amb idea de futur saben que s’ha
d’actuar ràpid i potser no contesten a les enquestes perquè no veuen que el Consell les representi.
En tercer lloc qüestiona que la roda de premsa s’hagi fet abans del Plenari. Per finalitzar i com a
Cambra de Comerç es posa a disposició del nou cap d’orientació i acció educativa, Javier Lacárcel
per continuar treballant.

Teresa Ciurana agafa la paraula per manifestar el seu dissentiment. Considera que la responsabilitat
del retràs és compartida i posa en valor el caràcter pioner de l’estudi. Està d’acord amb què s’ha de
passar a l’acció. Reconeix que l’informe ha costat però celebra que s’hagi pogut fer. Explica que
s’ha posat la roda de premsa abans del Consell per a què l’informe no quedi diluït.

Josep Armengol demana la paraula. Diu que està d’acord amb Ramon Talamás sobre la qüestió de
l’actuació concreta amb timing. Destaca que tot aquest treball requereix esforç i diners, que l’estudi
s’ha fet sense cap ajuda econòmica i és important tenir-la per tirar endavant el pla d’acció.

A continuació Teresa Ciurana comunica que es vol elevar les conclusions de l’informe al Consell
català de l’FP i al Departament d’Educació i pregunta si algú vota en contra o hi ha abstencions.
Com que no n’hi ha es considera que tothom està a favor.

També concreta l’apartat de la web municipal on està penjat: 
https://participa.terrassa.cat/assemblies/consell-fp/f/181/meetings/858

https://participa.terrassa.cat/assemblies/consell-fp/f/181/meetings/858


Per acabar, Teresa Ciurana agraix de nou l’assistència i la presentació de l’estudi i confia que
ben aviat hi hagi data d’una nova reunió per tirar les conclusions endavant.

Sense res més la sessió s’acaba a les 18.10h.


